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INTRODUCCIÓ

L’Ajuntament de Parets del Vallès està impulsant un nou espai de col·laboració que s’ha nomenat
“PARLEM-NE,  l’escenari  post-COVID.  Aquest  espai  pretén ser  un  lloc  de trobada  i  de  treball
coproductiu dels diferents sectors socials, econòmics, culturals i polítics de Parets del Vallès. Un
punt de trobada d’idees, sensibilitats, problemàtiques, etc. on es faci una anàlisi de la situació on
ens trobem i propostes per afrontar els mesos que vindran en un escenari nou i ple d’incerteses.

PARLEM-NE té com a objectiu la recollida d’una visió estratègica i ecosistèmica sobre els reptes
del municipi en la nova realitat que, més enllà de les dificultats, ens ofereix noves oportunitats de
creixement comú.

Així mateix, també compta amb els següents objectius específics:

• Analitzar els escenaris que poden resultar de la nova realitat post-COVID.
• Recollir necessitats i propostes dels diferents sectors socials, econòmics, culturals i polítics del
municipi.
• Definir una estratègia de desenvolupament local.

• Avaluar les propostes i articular respostes i projectes en conseqüència.
• Fer un seguiment del procés.
• Elevar l’anàlisi i els consensos a la TVOA, Taula del “Vallès Oriental Avança”.

La creació d’aquest espai de col·laboració es va aprovar en el Ple municipal del 26 de juny de
2020.

Durant el mes de juliol van estar a disposició de la ciutadania, entitats, comerços, restauració i
empreses, un seguit d’enquestes mitjançant formularis en línia i enquestadores de carrer per tal de
poder constatar la realitat del municipi, en quins aspectes ha afectat més la Covid-19, i quines
propostes d’accions són les més demandades pels diferents sectors implicats en aquest procés.
Durant aquesta fase es van recollir més de 700 propostes de més de 290 participants.

Posteriorment  al  tancament  de  les  enquestes,  es  van  realitzar  les  dues  primeres  sessions
presencials: el 21 de juliol amb entitats i ciutadania i el 22 de juliol amb comerços i restauració. En
aquestes dues sessions es van focalitzar les accions i línies d’actuació sorgides de les respostes
de les enquestes, que les persones participants van creure més necessàries i urgents per dur a
terme a Parets. A la sessió d’entitats i ciutadania van assistir 25 persones i 40 a la de comerços i
restauració.

En última instància, i ja per tancar aquesta fase del procés, es va celebrar la sessió presencial
amb empreses i agents socials.
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METODOLOGIA

La sessió presencial amb empreses i agents socials es va dur a terme el dimecres 23 de setembre
de 2020 de 9 a 10.30 h a la Sala Rosa dels Vents del Centre de Recursos Empresarials La
Marineta.

L’objectiu de la sessió era donar a conèixer el projecte «Parlem-ne, l’escenari post-COVID» al
teixit industrial, empresarial i sindical de Parets del Vallès, tenint l’oportunitat de rebre per part de
les empreses i els agents socials les seves inquietuds i demandes enfront de la crisi econòmica i
social provocada per la pandèmia. També el de començar a crear sinergies entre el sector públic i
privat, amb la intenció de reprendre les trobades del Consell Industrial del municipi.

L’ordre del dia de la sessió va ser el següent:

• 09 h: Benvinguda i salutació institucional per part de l’Alcalde, Jordi Seguer i de la 1a Tinent
d’Alcaldia, Casandra García.

• 09.15 h: Presentació de la dinàmica de la sessió
• 09.30h: Fòrum – debat
• 10.30h: Cafè – Esmorzar

Seguint les recomanacions pel compliment de les mesures de prevenció i seguretat a causa de la
COVID a cadascun dels assistents se’ls va realitzar un control de la temperatura i es va registrar la
seva  assistència  a  l’entrada  de  l’espai.  Es  disposava  de  diferents  dispensadors  de  gel
hidroalcohòlic i la sala habilitada havia estat prèviament desinfectada i ventilada. Els accessos al
recinte estaven senyalitzats per mantenir la distància de seguretat.

Durant la trobada es va col·locar una cadira per cada assistent,  en forma de rotllana, amb la
separació d’1,5 metres entre cada una d’elles, per tal de garantir el compliment de la normativa.
L’ús de la mascareta durant tota la sessió era obligatori.

A cadascun dels participants se’ls hi va facilitar un bolígraf d’ús personal i una carpeta unipersonal,
amb tota la informació de la trobada i del projecte.

Dinamització de la trobada:

Un cop acabada la benvinguda institucional i la part introductòria, amb tota la informació rellevant
explicada, es va donar inici a la dinamització en un format de fòrum – debat, conduïda per Josep
Maria Amorós, Secretari de l’Ajuntament de Parets del Vallès.

La dinàmica va consistir en una roda de torn de paraules on cada assistent podia expressar les
seves  inquietuds,  propostes  o  suggeriments  enfront  tot  el  que  engloba  la  Covid  i  les  seves
repercussions  al  sector  econòmic.  Es  va  determinar  que  els  primers  a  parlar  serien  els
representants de les empreses, en segon lloc els representants de les agrupacions d’empresaris i
en última instància els representants dels sindicats presents en la sessió.

Un  cop  finalitzada  l’exposició  per  part  dels  assistents  es  va  fer  un  resum de  les  idees  més
destacades i repetides durant la sessió.
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L’Alcalde va tancar la sessió posant en coneixement dels assistents actuacions que s’han fet des
del mes de març i la previsió de noves accions al municipi.

PRINCIPALS PROPOSTES, IDEES, INQUIETUDS I SUGGERIMENTS

Durant  el  fòrum – debat  es va donar  l’oportunitat  a  tots  els  assistents  d’expressar  les  seves
propostes, idees, inquietuds i suggeriments enfront la crisi provocada per la pandèmia de la Covid.

Un aspecte de consens entre els assistents es que la indústria a Parets del Vallès generalment
funciona i dona els seus fruits. Tot i això, hi ha aspectes que amb la situació actual cal treballar i
aprofundir-hi.

En aquest apartat s’ha dividit en diferents àmbits les principals intervencions de la sessió.

Ocupació i Formació Professional:

Una preocupació reiterada durant la sessió és la dificultat de disposar de personal professional
qualificat.

En l’àmbit de l’ocupació, tres de les propostes sorgides van ser:

• Ajudes des de l’Ajuntament per a la contractació de personal.
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• Controlar la taxa d’atur: mantenir els llocs de treball i generar-ne de nous.
• Pal·liar la problemàtica dels ERTOS

En referència a la formació professional, propostes i idees que es van dir són:

• Dotar a les empreses de més personal qualificat.
• La gent inscrita al SLOP generalment no té la formació que moltes de les empreses de

Parets necessiten.
• Cal determinar quines necessitats tenen les empreses perquè l’SLOP cerqui empleats de

les característiques que es demanen.
• Recollir a la Borsa de Treball diferents oficis a través de la formació professional.
• Col·laboració publico-privada per veure que i a qui s’ha de formar.
• Necessitem  estudis  a  escala  comarcal  relacionats  amb  la  nostra  indústria  local,  per

exemple a través de nous Cicles Formatius.

Consell Industrial:

Un altre punt de consens entre tots els assistents va ser el de reactivar i  impulsar el Consell
Industrial de Parets del Vallès, paralitzat des de fa uns anys.

• Donar peu a un Consell Econòmic i Social permanent per seguir parlant de l’economia i la
indústria.

• Realitzar un pla estructural i de llarg recorregut

Potenciar el polígon:

Els  Polígons  d'Activitat  Econòmica  (PAEs)  de  Parets  del  Vallès  són  dels  més  importants  de
Catalunya, és necessari invertir per millorar-los i mantenir-los competitius.

• Projecte d'Economia Circular com a eina de visualització dels polígons.
• Millorar la mobilitat i l’accessibilitat a la zona dels polígons.
• Parets té un problema d’infraestructures per poder desenvolupar l’activitat industrial (tren,

quart cinturó...)
• Market Place: conèixer les empreses de l’entorn. Saber quins són els serveis que es poden

consumir al territori. Per subcontractar fer-ho a empreses del municipi i no de fora. Crear
més riquesa i més ocupació local.

• Retenir les empreses i que vinguin de noves.
• Neteja dels polígons.

Digitalització:

Un  dels  conceptes  que  més  es  va  repetir  en  la  intervenció  dels  assistents  va  ser  el  de  la
«digitalització». En un món de canvis constants la transició digital es veu com una eina fonamental
per seguir sent competitiu. En aquest aspecte, dos de les propostes sorgides van ser:

• Impulsar la digitalització de les empreses i millorar la digitalització dels polígons.
• Finançar la petita empresa en el procés de transformació digital.
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Comunicació ciutadania – empreses:

La  bona  comunicació  des  de  l’Administració  Local  dirigida  a  la  ciutadania,  que  alhora  són
treballadors i consumidors de les empreses i comerços, es clau per a la reactivació econòmica.

• Fer  esforç  per  reduir  els  contagis  dins  les  empreses.  Demanar  responsabilitat  a  les
empreses.

• Aconseguir  que  la  població  se  senti  segura  per  treballar  i  consumir  per  reactivar
l’economia.

• Millorar  la  comunicació  entre empreses,  principalment  les PIMEs,  per  tal  d’agilitzar  les
tramitacions administratives i la cerca d’informació.

Energia verda:

El desenvolupament sostenible també és un dels reptes més importants a la nostra societat. Dues
de les idees i propostes que van sortir referents a la sostenibilitat van ser:

• Apostar per l’energia verda a través de plaques fotovoltaiques per aconseguir un estalvi
energètic.

• Prioritzar la protecció del Medi Ambient a partir d’ordenances fiscals.

Finançament:

La  recerca  de  fons  serà  vital  per  poder  dur  a  terme  les  accions  i  projectes  en  matèria
mediambiental, de digitalització i de creació d’ocupació.

• Buscar ajuts a escala nacional o europea.
• Fons Europeus, vessant territorial.  Consensuar les prioritats de Parets per demanar els

fons. Crear un grup de treball per definir les necessitats i prioritats.
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ASSISTENTS:

Emilia Macias –  Sindicat CCOO
Vicens Albiol – Sindicat UGT
Demián Tabbia – Agrupació d’Industrials del Baix Vallès
Carles Rico – Agrupació d’Industrials del Baix Vallès
Joaquim Colom – Unió Empresarial Intersectorial
Eva Rovira – Cambra de Barcelona
Jaume Aragall – Cambra de Barcelona
Xavier Pérez – Wursi
Jordi Montes de Oca – Ergovital Servicios Globales SL
Salvador Águila – Audens Food SA
Adolf Martínez – CIL Logísitca Dedicada
Germán Baiges – DSM Coating Resins Spain SL
Alicia Moraña – DSM Coating Resins Spain SL
Jesús Gómez – Recipharm Parets S.L.U.
Jaumé Cané – Freudenberg / Vileda
Manuel Losada – Debama / Portaveu Grup Municipal Ciutadans
Francesc Juzgado – Portaveu Grup Municipal PSC
Neus Jordà – Portaveu Grup Municipal Parets per la República
Carme Herrero – Regidora de Promoció Econòmica
Joan Martorell – Regidor de Consell Industrial
Casandra García – Primera Tinent d’Alcaldia
Jordi Seguer – Alcalde
Josep Maria Amorós – Secretari
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